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Vážené kolegyně a vážení kolegové,

jménem celého vedení Slezské nemocnice v Opavě Vám chci poděkovat za práci, kterou jste odvedli 
v  první polovině letošního roku. Lidská civilizace, možná oslepena pocitem ekonomického růstu 
a  úspěchu, byla postavena před mimořádnou a  do letošního března zcela neočekávanou situaci. 
Scénáře mnoha katastrofických filmů se proměnily ve skutečnost. Svět se téměř zastavil. A právě 
díky nasazení a  obětavosti zdravotníků se podařilo minimalizovat počty obětí zákeřné pandemie 
COVID-19. Netroufnu si říci, zda máme vyhráno. Ale rozhodně jsme získali zkušenosti, čas a víme, co 
dělat v případě příchodu druhé vlny pandemie.

Chci za nás všechny poděkovat zřizovateli – Moravskoslezskému kraji, Ministerstvu zdravotnictví 
ČR, hasičům, policistům, strážníkům, městům z  našeho regionu, velkým společnostem, menším 
podnikatelům, občanským sdružením, skupinám nadšenců i  jednotlivcům za finanční i  materiální 
pomoc. Vlna solidarity a morální podpora byla snad tím nejdůležitějším v překonání kritických týdnů.

Děkuji Vám všem, že jsme to společně zvládli a přeji Vám pokud možno klidný zbytek léta k načerpání 
energie. Ředitel Slezské nemocnice v Opavě Ing. Karel Siebert, MBA

Oficiální zahájení provozu no-
vého CT si nenechal ujít hejtman 
Moravskoslezského kraje prof. 
Ing. Ivo Vondrák, CSc., jeho ná-
městek pro investice Ing. Jaroslav 
Kania a náměstek pro zdravot-
nictví MUDr. Martin Gebauer. 
„Slezská nemocnice je největším 
zdravotnickým zařízením, které 
náš kraj zřizuje. Letos slaví 120 let 
provozu a mě těší, že se nám po-
dařilo zafinancovat opravy jejích 
historických pavilonů. Moravsko-
slezský kraj také pokračuje v mo-
dernizaci přístrojového vybavení 
všech svých nemocnic. Slezská 

nemocnice nyní získala nový kva-
litní diagnostický přístroj. Špič-
kové vybavení je ve zdravotnictví 
velmi důležité, nepostradatelný je 
ovšem erudovaný a laskavý per-
sonál. O tom nás opět přesvědči-
la pandemie koronaviru. Znovu 
proto děkuji všem lékařům, se-
strám, ošetřovatelům a sanitářům 
Slezské nemocnice za nasazení, 
s jakým se dlouhodobě starají 
o pacienty nejen z Opavska,“ řekl 
hejtman Ivo Vondrák.

Vedení nemocnice má za to, 
že nové CT je další investicí do 
zkvalitnění péče o pacienty. „Jsem 

moc rád, že se nám i letos poda-
řilo v naší nemocnici uvést do 
provozu špičkový diagnostický 
přístroj. Lepší diagnostika má totiž 
významný vliv na přesnější a efek-
tivnější léčbu našich pacientů. Vel-
ké díky patří našemu zřizovateli 
- Moravskoslezskému kraji, který 
nákup přístroje podpořil několika 
miliony korun,“ uvedl ředitel SN 
v Opavě Ing. Karel Siebert, MBA.

Radost z nového CT neskrývá 
ani primář RTG oddělení MUDr. 
Kamil Hudeczek. „Nové CT Philips 
Brilliance iCT Elite je tím nejlep-
ším, co lze dnes na trhu sehnat. 

Nemocnice má v provozu nejlepší CT

Nové CT bylo uvedeno do plného provozu. Slavnostní pásku přestřihl (zleva): náměstek hejtmana MSK pro 
zdravotnictví MUDr. Martin Gebauer, primář RTG oddělení MUDr. Kamil Hudeczek, hejtman Moravskoslez-
ského kraje prof. Ing. Ivo Vondrák CSc., ředitel SNO Ing. Karel Siebert, MBA, náměstek hejtmana MSK pro 
investice Ing. Jaroslav Kania, zástupce společnosti Edomed Ing. Michal Srb.

Slezská nemocnice v Opavě má v provozu nejmodernější CT současnosti Philips Brilliance iCT Elite. Přístroj za 24,8 milionů 
korun včetně DPH byl financován z devadesáti procent z operačního programu IROP v rámci projektu Modernizace vybavení 
pro obory návazné péče ve Slezské nemocnici v Opavě, p.o. - II. část. Deset procent z pořizovací ceny uhradil zřizovatel 
nemocnice - Moravskoslezský kraj.

Jeho výhodou je rychlejší snímko-
vání, nižší dávka záření a přitom 
fantastické rozlišení snímků, kte-
ré dotváří špičkový software. Pro 
představu, naše jedenáct let staré 
CT mělo 64 řad detektorů a nový 
přístroj jich má 256. Denně zde 
zvládneme vyšetřit během pra-
covní doby 30 pacientů a dalších 
15 v rámci pohotovostní služby,“ 
sdělil primář Hudeczek.

Oslavy výročí 
s otazníkem
Naše nemocnice by měla kon-
cem roku oslavit 120 let od 
zahájení provozu. Přípravy 
oslav částečně zbrzdila pan-
demie. Nyní se čeká, jak se 
bude vyvíjet epidemiologic-
ká situace a zda bude možné 
uspořádat několik akcí pro 
veřejnost i zaměstnance. „Za 
vedení nemocnice slibuji, že 
naše výročí oslavíme důstoj-
ně. Pokud by to nešlo letos, 
tak hned, jakmile to bude 
možné. Informace se všichni 
dozvědí včas a to prostřednic-
tvím intranetu a médií,“ sdělil 
ředitel Karel Siebert.



2 I ŠPITÁLNÍK OPAVA I ČERVENEC 2020

S nápadem na vznik prostor pro strážníky 
přímo v areálu nemocnice přišel v lednu za 
primátorem Opavy Ing. Tomášem Navrátilem 
ředitel Slezské nemocnice Karel Siebert. „Po 
bezprecedentním útoku, k němuž došlo mi-
nulý rok ve Fakultní nemocnici v Ostravě, se 
všichni zabývají otázkou, jak zvýšit bezpeč-
nost měkkých cílů. Napadlo mě, že přítom-
nost strážníků v nemocnici může být prvním 
významným krokem na cestě ke zvýšení bez-
pečnosti. Často se stává, že naši zdravotníci 
čelí verbálním útokům agresivních či opilých 
jedinců a právě rychlý zásah strážníků sníží 
riziko případné eskalace útoku. Jsem rád, že 
pana primátora Navrátila moje myšlenka za-
ujala a děkuji vedení města Opavy a vedení 
městské policie za rychlost její realizace,“ 
uvedl Karel Siebert.

Kontaktní místo MP je umístěno v pavilo-
nu W. Strážníci mají k dispozici monitory, na 
kterých vidí dění zaznamenávané kamerami 
v areálu nemocnice i v některých budovách. 
Na problematických odděleních a ambulan-

cích jsou k dispozici bezpečnostní tlačítka, 
která v případě potřeby předají informaci na 
pult městské policie a strážníci jsou schopni 
být do pár minut na místě. „Areál nemocnice 
je místem, kde se denně pohybuje několik ti-
síc lidí. Vzhledem k podzimnímu útoku v os-
travské nemocnici nebo nynější koronavirové 
pandemii je vhodné, aby městští strážníci 
byli pacientům, zdravotníkům, zaměstnan-
cům i návštěvám nemocnice k dispozici. Vy-
užili jsme proto nabídky ředitele nemocnice 
a za poměrně krátkou dobu jsme zde ve spo-
lupráci s městskou policií služebnu zřídili,“ 
sdělil primátor Opavy Ing. Tomáš Navrátil.

Dle ředitele MP Opava Mgr. Jiřího Kleina 
budou strážníci v nemocnici každý den, ale 
nepravidelně: „Zatímco klasická služebna má 
nepřetržitý provoz, kontaktní místo funguje 
v režimu nepravidelného provozu. Chci po-
děkovat nemocnici za vytvoření důstojného 
zázemí pro kolegy. Kromě zvyšování bezpeč-
nosti budou řešit například také plynulost 
dopravy v areálu nemocnice.“

Naše odběrové týmy COVID-19 odvádí skvělou práci. Výjezdový 
tým naší nemocnice absolvoval první výjezd k malé pacientce 
z Číny již koncem ledna. Od té doby bylo realizováno 431 výjezdů 
k pacientům, kterým byl proveden PCR stěr. V odběrovém stanu 
bylo provedeno 7508 odběrů metodou PCR stěrů a za pouhé tři 
dny 386 RAPID testů. U zaměstnanců nemocnice proběhlo 719 
odběrů metodou PCR. „Všem jsme opravdu vděčni za odvedenou 
práci a moc za ni děkujeme,“ oceňuje nasazení svých zaměstnan-
ců vedení nemocnice.

Hejtman Moravskoslezského kraje prof. Ing. Ivo Vondrák, CSc. přijel 
se svým náměstkem pro investice Ing. Jaroslavem Kaniou, náměstkem 
pro zdravotnictví MUDr. Martinem Gebauerem a náměstkem pro regio-
nální rozvoj Janem Krkoškou poděkovat zdravotníkům Slezské nemoc-
nice v Opavě za úsilí v období pandemie COVID-19. 

Městská policie Opava  
má zázemí v nemocnici
Slezská nemocnice v  Opavě patří mezi první zdravotnická zařízení ve střední 
Evropě, kde vzniklo detašované pracoviště městské policie.

Strážníci Městské policie Opava mají ve Slez-
ské nemocnici své kontaktní místo. Pomocí 
kamer sledují dění v nemocnici a jsou připra-
veni vyrazit řešit aktuální situaci.

Otevření kontaktního místa MP ve Slezské 
nemocnici ocenilo také vedení Moravskoslez-
ského kraje. „Jde o mimořádný nápad a líbí 
se nám, jak rychle a finančně nenákladně ho 
město Opava ve spolupráci s nemocnicí reali-
zovalo. Slezská nemocnice je jediným zdra-
votnickým zařízením v našem kraji a jedním 
z mála zdravotnických zařízení ve střední 
Evropě, kde mají strážníci své zázemí. Tento 
projekt může být inspirací pro ostatní,“ po-
dotkl náměstek hejtmana MSK pro investice 
a majetek Ing. Jaroslav Kania.

Neformálního setkání u pavilonu V se zúčastnila bezmála stovka kolegů. Zaměstnanci nemocnice měli možnost hejtmanovi klást otázky. Větši-
na se týkala pandemie či rozvoje nemocnice.
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„Většina zaměstnanců ví, že máme 46 milionů  
na dokončení přestavby Domova sester, pro-
středky na opravy pavilonů v celkové výši 175 mi-
lionů korun. V posledních měsících se nám po-
dařilo zajistit finance na přestavbu pavilonu K,  
a to 8 milionů korun. Navíc také 3,5 milionu 
korun na fasádu pavilonu H, na kterou se při 
plánovaných opravách nemyslelo,“ uvedl ředi-
tel nemocnice Karel Siebert. Další významnou 
investicí je 700 tisíc korun na vybudování roz-
vodu kyslíku v pavilonu S a 1,8 milionu korun 
na klimatizaci. Více než 7 milionů korun je 
pro letošek určeno na rozvoj IT a 1,5 milionu 
korun na pořízení nové telefonní ústředny.

Přístroje, Postele  
i zahradní úPravy
Podařilo se zajistit peníze na nákup nových 
přístrojů v celkové hodnotě 10 milionů korun. 
Za dalších 5,5 milionů bude pořízen analyzátor 
pro úsek mikrobiologie. „Aby investice pocítili 
samotní pacienti, pořídíme v brzké době desít-
ky polohovacích postelí za 1,8 milionu korun. 
Vzhledem k tomu, že budeme mít opravenu 
většinu budov v rozsáhlém areálu nemocnice, 
připravujeme i zahradní a parkové úpravy. Na ty 
máme přislíben téměř milion korun. Chceme, 
aby se naši pacienti a návštěvníci cítili v nemoc-
nici důstojně a příjemně,“ sdělil ředitel Siebert.

Urgent  
a onkologie
I v příštích letech by se mělo ve Slezské ne-
mocnici budovat a stavět. „Připravujeme 
vybudování nové jídelny pro zaměstnance 
a místo stávajících prostor vznik Centrálního 
urgentního příjmu. Získali jsme milion korun 
na zpracování tohoto důležitého projektu, na 
kterém se svými nápady podílí řada našich 
kolegů,“ zdůraznil ředitel SNO. Za další dva 
miliony korun připravují projekční kanceláře 
rozšíření mikrobiologie, úpravu pavilonu S.  
„Osobně za velice důležitou považuji pře-
stavbu pavilonu onkologie. Přestože máme 
skvělý tým lékařů a snažíme se pacientům 
poskytovat co nejlepší péči, tak prostředí ne-
odpovídá standardům dnešní doby,“ konsta-
toval ředitel.

PodPora zřizovatele
Nemocnice do rozvoje investuje vlastní pro-
středky. Daří se jí získávat finance z dotací 
EU, od ministerstev, spolků, měst i obcí. „Chci 
poděkovat všem, kteří se finančně podílí na 
rozvoji naší nemocnice. Největší díky patří 
našemu zřizovateli, Moravskoslezskému kraji, 
který do nemocnice za poslední roky investo-
val stovky milionů korun a další prostředky 
nám přislíbil,“ dodal Karel Siebert.

Investorem oprav za více než 
77,8 milionů korun je Moravsko-
slezský kraj. „Slezská nemocnice 
patří mezi největší zdravotnická 
zařízení, která náš kraj provo-
zuje. Oddělení s ambulancemi 
jsou rozmístěna v moderních 
budovách a také v původních pa-
mátkově chráněných pavilonech. 
Právě fasády a okna historických 
budov byly v žalostném stavu 
a bylo nutné je opravit. A to ne-
jen kvůli estetickému hledisku, 
ale zejména z důvodu úspory 
energií,“ sdělil náměstek hejtma-
na Moravskoslezského kraje pro 
investice a majetek Ing. Jaroslav 
Kania.

Kraj financuje také kompletní 
rekonstrukci interiéru pavilonu 
H za 85,4 milionů korun. Do této 
budovy se po dokončení prací 
přestěhuje vyhlášené geriatricko-
-doléčovací oddělení. „Mám ra-
dost, že se skvělý tým našich lé-
kařů, sester a ošetřovatelů z GDO 
dočká důstojného prostředí. 
Nový pavilon ocení také pacien-

Gynekologicko-porodnické oddělení 
má k  dispozici nový ultrazvuk značky 
Clarius. Přístroj vyráběný v Kanadě byl 
pořízen za 360 tisíc korun z  rozpočtu 
nemocnice. 

„O tento přístroj jsem usiloval několik let 
a jsem rád, že ho máme k dispozici. Velkou 
předností tohoto ultrazvuku je jeho malý roz-
měr, kdy ho lékař může držet v jedné ruce 
a také fakt, že je bezdrátový a tím pádem i mo-
bilní,“ sdělil primář oddělení Alfréd Dőrr. Dle 
zkušeného porodníka má Clarius dokonce 
lepší rozlišovací schopnost, než mnohé velké 
přístroje. „Pacientky vítají schopnost přístroje 
poslat záznam vyšetření přímo na jejich e-mail 
či mobil. Těhotné ženy si tak mohou prohlížet 
ultrazvukový záznam v klidu domova i s ostat-
ními členy rodiny,“ dodal primář Dőrr.

Porodnice má 
nový ultrazvuk

Opravené pavilony zkrášlují  
areál Slezské nemocnice
Práce na opravě šesti památkově chráněných pavilonů SN v Opavě (A, B, E, F, K, L) jsou v druhé polovině. Některé budovy 
se již dočkaly nových oken, dveří, fasád, štuků i střech. Areál nemocnice prokoukl. „Všech 6 objektů má za sebou sanaci 
základového zdiva. U většiny z nich byla vyměněna okna. Nyní se pracuje na nových fasádách, výměně dveří a zateplení 
půd,“ informoval ředitel Slezské nemocnice v Opavě Ing. Karel Siebert, MBA.

ti, kteří budou umístěni na třech 
odděleních s šedesáti lůžky,“ řekl 
ředitel nemocnice Karel Siebert. 
Zaměstnanci i návštěvníci ne-

mocnice musí i nadále dbát zvý-
šené opatrnosti, aby u stavenišť 
nepřišli k úrazu. V souvislosti 
s opravami dochází k přesunům 

i omezení provozu některých 
ambulancí a oddělení. Informace 
jsou pravidelně aktualizovány na 
intranetu i webu nemocnice.

Managementu se daří  
zajistit finance na rozvoj
Management nemocnice má řadu plánů týkajících se jejího dalšího rozvoje. Na 
mnoho projektů se již podařilo sehnat finance a o dalších prostředcích se jedná. 
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Primátor města Opavy  
předal nemocnici laser

Infekční oddělení naší nemocnice zaplnilo 
začátkem letošního roku stránky českých 
i evropských sdělovacích prostředků. 

Tým primáře MUDr. Petra Kümpela totiž během 
několika měsíců diagnostikoval a úspěšně léčil 5 
pacientů s nebezpečnost hantavirózou. Stejně jako 
na dalších kontinentech jsou rezervoárem nemoci 
drobní hlodavci (myšice, hraboši), kdy stačí vdech-
nout vir, který může být obsažen v jejich moči nebo 
trusu. „Toto onemocnění bylo popsáno již v 50. 
letech v Koreji, kdy se jím vážně nakazily tisíce 
amerických vojáků, ale až v roce 1976 se podařilo 
izolovat původce. Dnes jsou různé druhy hantavi-
rů známy po celém světě. Ve Spojených státech Sin 
Nombre hantvirus poškozuje zejména plíce a one-

mocnění je až v 50 procentech smrtelné, naopak 
v Asii hantaviry poškozují více ledviny s úmrtností 
pod 10 procent. V Evropě je smrtelný průběh vzác-
ný, ale řadě pacientů může nemoc způsobit trvalé 
následky,“ sdělil primář Petr Kümpel.

Inkubační doba se pohybuje mezi jedním a tře-
mi týdny. Příznaky nemoci jsou v úvodu podobné 
chřipce (teplota, bolesti svalů, průjmy). „Někdy 
infekce odezní, aniž by na člověku zanechala tr-
valé následky. Jindy způsobí poškození krevních 
kapilár, krvácení, selhání ledvin, což se u pacienta 
může projevit například nedostatečným močením 
nebo otoky,“ dodal primář.

Na hantavirózu, která byla na Opavsku dříve za-
chycena jen výjimečně, dosud nebyl vyvinut žádný 
lék, vakcína se připravuje.

Na přístroj, jehož celková 
cena i s DPH překročila 1,9 mi-
lionu korun, přispělo statutární 
město Opava částkou 1,5 milio-
nu. „Loni jsem Slezské nemoc-
nici předával nový denzitometr, 
který byl pořízen i díky milionu 
z rozpočtu města. Jsem rád, že 
po roce mohu nemocnici předat 
další špičkový přístroj, operační 
laser, na jehož nákup rozhodnu-
tím zastupitelstva město uvol-
nilo jeden a půl milionu korun. 
Na nemocnici nám velmi záleží 
a i v budoucnu se chceme v rám-
ci možností alespoň částečně 
podílet na jejím rozvoji,“ nechal 
se slyšet primátor Opavy Ing. 
Tomáš Navrátil. Náměstek lé-
čebné péče a primář ORL MUDr. 
Richard Lenert odhaduje, že 
pomocí nového přístroje ročně 
s kolegy odoperuje až padesát 
pacientů z Opavska, Krnovska 
a Bruntálska: „Tento typ laseru 
používají při operacích jen kole-
gové ve fakultních nemocnicích. 
Přístroj výrazně posune naši 
operativu v oblasti hrtanu, nos-
ní dutiny a hltanu. Díky laseru 
se vyhneme nutnosti používat 
při těchto operacích zevní pří-
stup na hrtan. Pro pacienty bude 
zcela zásadní, že se díky laseru 
ve většině případů vyhneme tra-
cheostomii. Dojde také k výraz-
ně rychlejšímu průběhu hojení 
operačních ran a celkové rekon-
valescence u pacienta.“

Dvě děti  
v babyboxu
Koncem minulého roku 
byl v  naší nemocnici 
nainstalován nový moderní 
babybox. V  letošním roce 
byly do nové schránky 
odloženy již dvě děti. 

Poprvé k ní vyběhl tým dět-
ského oddělení v pátek 7. února 
večer. „Našli jsme několikaden-
ního chlapečka, který byl čistě 
oblečen, na hlavě měl čepičku, 
šál, dudlík a byl zabalený do 
dvou dek. Pupek měl ošetřený 
svorkou. U babyboxu ležela také 
sedačka, kterou jsme odnesli na 
dětské oddělení,“ sdělil primář 
dětského oddělení MUDr. Da-
libor Hudec, MBA. Chlapeček, 
který měřil 46 centimetrů a vážil 
3 kilogramy, dostal jméno Emil 
a již je v náhradní rodině.

O několik týdnů později 
20. března, opět v pátek, zazvo-
nil alarm v mobilech zdravotníků 
časně ráno. Lékař se sestrou byli 
u babyboxu během chviličky. 
„Našli jsme čerstvě narozenou 
holčičku ještě s placentou, která 
byla zabalená do černé mikiny. 
Byla mírně podchlazená, ale ji-
nak zdravotně v pořádku,“ uvedl 
primář Hudec. Holčička vážící 
bezmála 4 kilogramy dostala 
jméno Zuzanka, po zdravotní se-
střičce, která ji i Emilka z baby-
boxu vyndala.

děti z našeho babyboxU
2010 – Magdaléna
2013 – Jan
2015 – Jan
2017 – Alan
2018 – Soňa
2020 – Emil, Zuzana

Sportovní den 
SN OPAVA

sportovní den  
pro zaměstnance  

slezské nemocnice  
by se měl uskutečnit  

26. srpna 2020  
v odpoledních hodinách 

v areálu zdraví  
opava-kylešovice.  

bližší informace k akci  
budou umístěny  

na intranetu. 

těšíme se na setkání

Úspěch infekčního oddělení

Naši otorinolaryngologové mají na operačních sálech k dispozici nový laser Revolix jr. 15W 
pro otorinolaryngologické (ORL) výkony. 

Ředitel Slezské nemocnice 
v Opavě Ing. Karel Siebert, MBA 
považuje spolupráci s městem za 
velmi důležitou. „Naše nemocnice 
v letošním hektickém roce slaví 
120 let plného provozu. Znamená 
to, že prostřednictvím svých za-
městnanců 120 let pomáhá oby-
vatelům Opavy a jejího širokého 
okolí. Aby byla pomoc co nejlepší, 
potřebujeme k tomu erudovaný 
zdravotnický personál a samo-
zřejmě také moderní přístrojovou 
techniku. Jsem rád, že se město 

Opava i letos podílelo na koupi 
důležitého přístroje. S panem pri-
mátorem jsem absolvoval několik 
jednání a jsem si jist, že naše osob-
ní spolupráce je na vysoké úrovni. 
Pan primátor má zájem na rozvoji 
nemocnice, což se jistě promítne 
i v pokračování spolupráce mezi 
Slezskou nemocnicí a statutárním 
městem Opava. Současné téma 
jednání je hledání řešení pro pří-
mou autobusovou linku z centra 
Opavy do naší nemocnice,“ sdělil 
ředitel nemocnice Karel Siebert.

Ing. Jakub Kološ z úseku naší zdravotní techniky SN předvedl, jak 
nový laser funguje. Ukázce přihlížel (zleva) primář ORL MUDr. Ri-
chard Lenert, primátor Opavy Ing. Tomáš Navrátil a ředitel nemocnice 
Ing. Karel Siebert, MBA.


